
ALOITE ALUEVALTUUSTOLLE 10.2.2025 

Nyt tarvitaan aikalisä Pohjanmaan hyvinvointialueen yleislääketieteen 

osastojen sulkemisiin. 

Vuodenvaihde 2024/2025 on nyt ohitettu, ja saamme ensimmäisiä alustavia 

ennusteita vuoden 2024 taloudellisesta toteumasta. Näyttää siltä, että 

sopeuttamisohjelmamme myötä taloudellinen tilanne on odotettua parempi, 

mutta samaan aikaan kuulemme huolestuttavia viestejä eri puolilta toimintaa. 

 Haluan, että yleislääketieteen yksiköiden suunnitelluista sulkemisista tehdään 

nopealla aikataululla väliarvio. Onko meillä korvaavaa toimintaa, jolla voidaan 

taata potilasturvallisuus hoitoketjussa? 

 Ehdotan, että käsittelemme yleislääketieteen yksiköiden sulkemista koskevat 

päätökset uudelleen ja että nykyisiä tiloja käytetään vähentämään 

keskussairaalan päivystyksen painetta. 

- Ehdotan, että kiinteistöjen omistajien kanssa keskustellaan ja sovitaan 

kiinteistöille sellaiset vastikkeet, jotka kattavat käyttökulut mutta joilla 

voidaan mahdollistaa asukkaidemme palvelujen säilyminen. 

 Ehdotan myös, että otamme eri yksiköiden henkilöstön mukaan keskusteluun 

siitä, miten hoitoportaita voidaan kehittää niin, että vältytään keskussairaalan 

päivystyksen jatkuvalta ylikuormitukselta. 

Näillä toimenpiteillä voimme saada hoitoportaat kuntoon maakunnassamme ja 

jatkaa palvelujen kehittämistä lakkautusten sijaan. 

 

Rainer Bystedt 

 


